

ورشة عمل حول  
**"نظام معلومات تصنيف المهن"**  
 (بيروت/لبنان في ٢٨-٢٩ أيلول/سبتمبر ٢٠١١)

بيروت (أخبار م ع د) – ينظم المكتب الاقليمي للدول العربية لمنظمة العمل الدولية ورشة عمل حول "نظام معلومات تصنيف المهن" يومي الأربعاء والخميس ٢٨-٢٩ أيلول/سبتمبر ٢٠١١ في فندق الهوليداي ان في بيروت، لبنان.

وذلك في اطار مشروع "دعم خدمات الاستخدام العامة في لبنان: تعزيز قدرة المؤسسة الوطنية للاستخدام" الهادف الى زيادة فرص العمل من خلال بناء القدرات المؤسساتية وتعزيز خدمات الوساطة في سوق العمل وتطوير أنظمة المعلومات والنهوض بفرص المهن الحرة.

وسيتم تعريف المشاركين في الورشة الى نظام التصنيف المهني الدولي ٢٠٠٨ (ISCO08) الصادر عن منظمة العمل الدولية وسبل تكييفه من وجهة نظر اقليمية، كما سيتم عرض نظم التصنيف المهني المعتمدة حالياً.

وتهدف ورشة العمل هذه الى تحديد أدوار الجهات المشاركة في عملية وضع نظام وطني موحد للتصنيف المهني.

Workshop on  
**Occupational Classification Information System**  
 (Beirut, Lebanon on 28-29 September 2011)

Beirut (ILO News) – ILO is organizing a workshop on the “Occupational Classification Information System” on Wednesday and Thursday 28-29 September 2011 at the Holiday Inn in Beirut, Lebanon.

Within the framework of the project Support to Public Employment Services in Lebanon: Strengthening the capacity of the National Employment Authority, the workshop aims to increase employment opportunities through institutional capacity-building, labour market intermediation services, information system development and promoting self-employment opportunities.

Workshop participants will be introduced to the International Standard Classification of Occupation 2008 (ISCO08) produced by ILO and will be exposed to the process of its adaptation from a regional perspective. It will also survey current systems of occupational classification.

The workshop aims to define the roles of participants in the process of setting a unified national system of occupational classification.

**For media queries contact:**

Farah Dakhallah, Regional Outreach and  
 Advocacy Officer  
 ILO Regional Office for Arab States  
 Office: +961 1 752 400 ext 117  
 Mobile: +961 71 50 59 58  
[dakhallah@ilo.org](mailto:dakhallah@ilo.org)

للمزيد من المعلومات يمكنكم الاتصال بـ:  
 فرح دخل الله، مسؤولة الاعلام الاقليمي  
 منظمة العمل الدولية – المكتب الاقليمي للدول العربية  
 هاتف: ٩٦١٧٥٢٤٠٠ (مقسم ١١٧)  
 خليوي: ٩٦١٧١٥٠٥٩٥٨  
[dakhallah@ilo.org](mailto:dakhallah@ilo.org)